



### 課程概述和目標

環球傳播文學碩士課程是一個在新媒體時代下以全球傳播為主軸的跨學科課程：

1. 使學生對進階傳播理論有嚴謹的理解，以及掌握媒體專業技能的實務知識；
2. 訓練學生發展具有全球視野的分析與判斷能力；
3. 培養學生在實踐中運用傳播理論的能力；
4. 擴大學生對各種文化的認識，為他們在國際化的職場工作做好準備；
5. 透過在全球各地發生的新聞開拓學生對全球政治和經濟的視野。

### Programme Overview and Aims

The Master of Arts in Global Communication is an interdisciplinary programme focusing on the global aspects of communication in the new media era:

1. To equip students with a critical understanding of advanced communication theories and a practical knowledge of media professional skills;
2. To train students to develop analytical and critical evaluation skills with global perspectives;
3. To develop students' ability of applying communication theories in practice;
4. To broaden students' awareness of various cultures to prepare them to work in a global workplace;
5. To broaden students' horizons in the global political and economic perspectives of news events happening around the world.

### 環球傳播文學碩士 Master of Arts in Global Communication

<b>課程修讀模式</b> <b>課程編號：601401</b> 全日制課程：一年	<b>Mode of Study</b> <b>Programme Code: 601401</b> One-year Full-time Programme
<b>課程編號：611401</b> 兼讀制課程：二年 (只適用於本地生)	<b>Programme Code: 611401</b> Two-year Part-time Programme (local students only)
<b>授課語言</b> 英語授課，實務科目輔以中文解說。	<b>Medium of Instruction</b> Medium of instruction is English, but for practicum courses, it will be supplemented with Chinese.
<b>學費</b> 港幣 \$135,000  本地生及非本地生學費相同，如修讀超過課程所需學分，則須另繳費用。	<b>Tuition Fee</b> HK\$135,000  Tuition fees are the same for local students and non-local students. Students taking more than the minimum credits required for graduation will be charged on a per-credit basis.
<b>截止報名日期</b> <b>本地生</b> 第一輪：2022年2月28日 第二輪：2022年6月30日  <b>非本地生</b> 第一輪：2022年2月28日 第二輪：2022年4月29日 (延期至2022年5月31日)	<b>Application Deadlines</b> <b>Local applicants</b> First round: 28 February 2022 Second round: 30 June 2022  <b>Non-local applicants</b> First round: 28 February 2022 Second round: 29 April 2022 (extended to 31 May 2022)

## 課程結構

課程採用學分制。課程共修 27 個學分，分為核心科目（15 個學分，為必修課）和選修科目（至少選修 12 個學分）。其中一門核心科目，CNN 學習之旅，為前往美國有線電視新聞網（CNN）在中東阿拉伯聯合酋長國（U. A. E.）首都阿布扎比的 CNN 學院，進行一個短期學習；而 2022-23 學年，這個學習之旅將於 2022 年 12 月 5 日至 9 日舉行。

### 核心科目（15 學分）

#### Core Courses (15 credits)

全球傳播應用研究	Applied Research for Global Communication	3
環球跨文化傳播	Intercultural Communication in the Global Context	3
CNN 全球新聞學工作坊	CNN Global Journalism Workshop	3
新媒體工作坊	New Media Workshop	3
CNN 學習之旅	CNN Study Tour (Boot camp)	3

### 選修科目（12 學分）（在以下列表中選修其中四科）

#### Elective Courses (12 credits)(Choose any four of the following courses)

國際政治與傳播	International Politics and Communication	3
媒體策略管理	Strategic Media Management	3
大灣區媒體與傳播	Media and Communication in the Greater Bay Area	3
大數據與傳播	Big Data and Communication	3
企業傳播的熱點問題	Topical Issues in Corporate Communication	3
國際政治經濟學*	International Political Economy*	3
大中亞的地緣政治*	Geopolitics of the Greater Central Asia*	3
10 加 3 — 東盟與中日韓的經濟與政治*	10 Plus 3 - Economics and Politics of ASEAN and China, Japan and Korea*	3
跨文化管理：區域範圍*	Cross-cultural Management: Regional Context*	3
國際商務交易中的風險管理*	Risk Management in International Business Transactions*	3

\* 課程由珠海學院一帶一路研究所的國際工商管理社會科學碩士及國際關係社會科學碩士提供。

\* Courses to be offered by One Belt One Road Research Institute, CHCHE, in their MSocSc in International Business Management and MSocSc in International Relations programmes.

## 入學條件

- ❖ 持有認可學士學位或同等學歷。
- ❖ 英語能力要求，持有以英語為教學語言的大學或學院頒發之學位。如未能達到上述要求，便需要符合以下其中一項：
  - TOEFL（筆試一般不低於 550 分；網絡考試不低於 79 分）
  - IELTS（學術）（總評分不低於 6.5）
  - 中華人民共和國之大學英語六級考試（CET-6）
  - 或同等成績

## Entry Requirements

- ❖ A recognized Bachelor degree, or an equivalent qualification;
- ❖ An applicant, seeking admission on the basis of a qualification from a university or institution of which the medium of instruction and/or the language used in examinations is not English, shall satisfy one of the following minimum language requirements:
  - a minimum TOEFL score of 79 in internet-based test or 550 in paper-based test
  - a minimum overall score of 6.5 in IELTS; or
  - level 6 of the College English Test (CET); or
  - equivalent.

### 課程查詢 Programme Enquiry

電話 Tel: (852) 2972 7200

電郵 Email: deptjic@chuhai.edu.hk

網站 Website: <https://jcm.chuhai.edu.hk>

